

2020 Excellence in Teaching Award



**Dr. Joseph Khoury
(UOttawa)**

Dr. Khoury has been a lecturer at the University of Ottawa for over 20 years. He received his B.Sc. (Hons.) from the Lebanese University in Beirut and his Ph.D. from the University of Ottawa in 2001, for a thesis focused on types of locally nilpotent derivations, a subject linked to Commutative Algebra and Algebraic Geometry. Since 2001, Dr. Khoury has also held the position of coordinator of Math Help Centre in the Department of Mathematics and Statistics at the University of Ottawa where he also leads the department's outreach program. He has received many awards and honours throughout his career including the Part-Time Professor of Year Award, which is the University of Ottawa's most prestigious award for teaching by a Lecturer, the Outstanding Contribution to Students' Experience Award, and the CMS Distinguished Service Award. He has inspired countless students and many colleagues with his passion for teaching and mathematics education.

Prix d'excellence en enseignement 2020

Joseph Khoury est le chargé de cours à l'Université d'Ottawa depuis 20 ans. Il a reçu son baccalauréat scientifique de l'Université libanaise à Beyrouth et son doctorat de l'Université d'Ottawa en 2001, où il a écrit une thèse sur une classe des dérivations localement nilpotentes, un sujet relié à l'algèbre commutative et à la géométrie algébrique. Depuis 2001, M. Khoury occupe aussi le poste du directeur du centre d'aide du département de mathématiques et statistiques à l'Université d'Ottawa et en charge du programme communautaire de ce département. Durant sa riche carrière, M. Khoury a reçu de nombreux prix et reconnaissances, dont le Prix du Professeur à temps partiel de l'année de l'Université d'Ottawa, le Prix de reconnaissance d'une contribution exceptionnelle à l'expérience étudiante et le Prix Graham Wright pour service méritoire de la Société mathématique du Canada. M. Khoury a inspiré d'innombrable étudiant.e.s et plusieurs de ses collègues avec sa passion pour l'enseignement et l'éducation mathématique.

Citations / Présentations

During his time at the University of Ottawa, Dr. Khoury has taught a large variety of courses in both English and French, from first- year introductory mathematics classes to higher level discrete math and differential equations. In all of these, his teaching evaluations have consistently ranked near perfect and the feedback that he receives from his students speaks to his dedication to teaching and his natural talent for the practice. University of Ottawa professor and a colleague of Dr. Khoury's, Dr. Rafal Kulik believes: "Joseph Khoury exemplifies passion and excellence in teaching, educational leadership, and mathematics outreach. He is unquestionably the best teacher of our entire department... he is a leader on the national stage, sharing his vision of mathematics with students, colleagues and the profession." Beyond his excellence and dedication to student success in the classroom, Dr. Khoury is also a national visionary and leader in mathematics education. He has organized and developed several highly successful outreach programs such as Math Horizons Day and the annual CMS Math Camps (the largest of its kind across Canada), as well as several Education Sessions at various conferences. Dr. Khoury has also published a number of scientific articles in referred journals and is currently writing his third book entitled A tale of Discrete Mathematics. He and his wife Antoinette have three children. He enjoys, among other things, music, history, and international political affairs.

Lors de sa carrière à l'Université d'Ottawa, M. Khoury a enseigné un large éventail de sujets mathématiques en anglais et en français, des cours d'introduction de première année aux cours plus avancés en mathématiques discrètes et en équations différentielles. Ses évaluations d'enseignement ont toujours été excellentes et les commentaires élogieux de ses étudiant.e.s témoignent de son dévouement à l'enseignement et son talent naturel pour la pratique. M. Rafal Kulik, professeur de l'Université d'Ottawa et un collègue de M. Khoury, remarque : "Joseph Khoury représente la passion pour l'enseignement et l'excellence en direction pédagogique et en sensibilisation aux mathématiques. Il est sans doute le meilleur enseignant de notre département... Joseph est un leader à l'échelle nationale, partageant sa vision de mathématiques avec ses étudiant.e.s, ses collègues et la communauté professionnelle." En plus d'être dévoué à la réussite de ses étudiant.e.s, M. Khoury est aussi un visionnaire national et un leader en enseignement de mathématiques. Il a organisé et développé plusieurs programmes de sensibilisation très réussis tels que Math Horizons Day, les camps mathématiques de la SMC (le plus large en son genre au Canada) et les sessions éducationnelles aux différents colloques. M. Khoury a publié des articles scientifiques dans des revues de référence et écrit présentement son troisième livre intitulé A Tale of Discrete Mathematics. Avec son épouse Antoinette ils ont trois enfants. Il aime, entre autres, la musique, l'histoire et les affaires politiques internationales.

Prix d'excellence en enseignement 2020
2020 Excellence in Teaching Award